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Maastricht, 30 november 2022, 
 
Betreft: Schriftelijke vragen GroenLinks - afval stadsbrede evenementen waaronder de 11de van 
de 11de en wet- en regelgeving duurzaam drinkbeker systeem per 1 januari 2024. 

Geacht college, 

Alleen al in Nederland worden naar schatting meer dan 7 miljard plastic bekers en 
maaltijdverpakkingen na eenmalig gebruik weggegooid. De Nederlandse overheid heeft een 
routekaart uitgestippeld om het gebruik van Single Use Plastic (SUP) tegen te gaan. Deze routekaart 
is afgeleid van een Europese richtlijn om de hoeveelheid gebruikt plastic te verminderen en plastic 
zwerfafval én de plasticsoep tegen te gaan. De eerste maatregelen gingen in juli 2021 al van kracht, 
zoals het verbod op plastic bordjes, - bestek, -roerstaafjes en -rietjes. Per januari 2024 gaat de 
regelgeving voor consumptie ter plaatse van kracht voor eenmalig gebruikte kunststof houdende 
drinkbekers en voedselverpakkingen, zie routekaart hieronder.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

De meeste festivals en evenementen vallen direct onder deze nieuwe wetgeving, de nieuwe norm 
wordt het gebruik van herbruikbare drinkbekers (hardcups) en voedselverpakkingen. Uitzondering op 
deze regel is de inzet van (r)PET-drinkbekers voor eenmalig gebruik, mits deze op basis van een 
inzamelsysteem schoon worden ingezameld en hoogwaardig gerecycled worden. Hoogwaardig 
impliceert dat van de ingezamelde plasticbekers weer nieuwe bekers of voedselverpakkingen 
gemaakt worden (food-grade conform Europese regelgeving). Het verplichte recycle percentage is 
vastgesteld op 75% in 2024 oplopend tot 90% in 2027.  

Gemeente Leiden heeft in 2019 tijdens het Leidens Ontzet al laten zien dat het mogelijk is om de 
wetgeving vorm te geven voor deze evenementen met een hardcupsysteem. In Nijmegen heeft het 
ACBN (Actief Comité ́Binnenstad Nijmegen) tijdens de Vierdaagse feesten, laten zien dat een circulair 
systeem met de wegwerpbeker op grote schaal mogelijk is. Implementatie van een circulair systeem 
vraagt echter wel de nodige voorbereidingen.  

Gemeente Maastricht 
In Maastricht vinden een aantal stadsbrede evenementen plaats waarbij veel afval vrijkomt. Aan 
het eind van zo’n evenement zijn de straten dan ook bezaaid met wegwerpbekers en andere 
disposables. Denk hierbij aan o.a. de 11de van de 11de, carnaval, Koningsdag, de INKOM en 
Ironman.  
 
Daarom hebben we de volgende vragen: 
1. Is het college op de hoogte van de omvang van de schoonmaakkosten van de opruimactie van de 

stad na de 11de van de 11de? En zo ja, wat bedragen deze kosten dan? 
2. Hoe hoog bedragen de schoonmaakkosten van de dagelijkse opruimactie van de stad na 

carnaval? En Koningsdag afgelopen editie in 2022? En is het college op de hoogte van deze 
schoonmaakkosten per evenement? 

3. Is het college bekend met de nieuwe wet- en regelgeving om het gebruik van plastic 
wegwerpbekers en voedselverpakkingen te verminderen: per 1 januari 2024 is er een verbod op 
wegwerpbekers en voedselverpakkingen? 

4. Dit impliceert heel wat voor stadsbrede evenementen zoals bijvoorbeeld carnaval en vraagt veel 
van de horecaondernemers in de stad. De horecaondernemers kijken naar de gemeente 
Maastricht hoe ze hierin ondersteund kunnen worden om over te stappen en te voldoen aan de 
nieuwe wet- en regelgeving. Wat gaat het college doen om deze ondernemers te ondersteunen 
in de transitie naar het nieuwe bekersysteem? 

5. Het college is niet (eind)verantwoordelijk voor de invoering van de wetgeving op de duurzame 
drinkbeker, maar heeft wel een rol als eigenaar van de openbare ruimte en het belang van een 
schone binnenstad, waarbij een gevarieerd aanbod aan evenementen kan worden genoten. Is 
het college bekend met de acties die andere gemeenten hierop ondernemen, waaronder de 
gemeente Breda, Tilburg, Den Bosch, Venlo en Roermond om hierin als regisseur een 
ondersteunende rol in te spelen? 

6. Is het college bekend met de complexiteit van het invoeren van een dergelijk stadsbreed 
bekersysteem, waarbij zaken aan de orde zijn van o.a. het voorbereiden, begeleiden, 
implementeren en evalueren van een dergelijk bekersysteem? 

7. Is de gemeente Maastricht bekend met subsidieregelingen in andere steden, waaronder o.a. 
de gemeente Lelystad: deze gemeente stelt maximaal €10.000 euro subsidie per jaar 
beschikbaar in 2022 en 2023 om het gebruik van wegwerpbekers voor éénmalig gebruik te 
beperken. Met de subsidie kunnen organisatoren hun evenementen verduurzamen. 
Organisatoren van evenementen in Lelystad kunnen de herbruikbare bekers huren of 
aanschaffen. Ze krijgen tot 50% korting op de huur of aanschaf van deze bekers met een 



 
maximum van €2.500 euro per evenement per jaar. Bij de koop van herbruikbare bekers wordt 
alleen subsidie verstrekt voor die evenementen die meerjarig in Lelystad plaatsvinden. 

8. Weet het college al of zij hierin een partner zijn om in 2024 hierop te gaan handhaven en zo ja, 
hoe gaan ze hier invulling aan geven?  
 

Voor ons zijn de Sustainable Development Goals van de Verenigde Naties van belang voor de 
toekomst van de stad. Bovenstaande schriftelijke vragen passen bij de SDG’s: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Kim Rekko 
Raadslid GroenLinks 
 

 

 

 

 

 

 

 

 


